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Slovo starosty  
 

Vážení spoluobčané, 
 

na začátku nového volebního období vám 

chci především poděkovat za volební účast a vaše 

hlasy, kterými jste se vyjádřili k tomu, v jakém 

složení si přejete příští vedení našeho města. 

Volební účast ale byla nižší než v předchozích 

letech. Opět jsme všichni byli svědky lživé volební 

kampaně jednoho uskupení kandidujícího do 

zastupitelstva města. Děkuji především těm, kteří 

nám dali své hlasy i přes nepravdivé informace, 

které se před volbami šířily městem. Myslím, že 

jsme se snažili po celé volební období informovat o 

všem, co se v našem městě dělo a já vás mohu 

ubezpečit, že v tom budeme pokračovat i nadále. 

Nesmírně si vaší podpory vážíme a budeme se opět 

snažit společně rozvíjet naše město. 
 

Petr Schaller, starosta města 

 

Výsledky voleb do zastupitelstva města Plesná
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Zprávy z mateřské školy 

 

Září v mateřské škole 
 

Letní měsíce jsou minulostí a opět začal 

nový školní rok. Všichni doufáme, že bude již bez 

všech různých omezení a zákazů, i když se těžko 

můžeme izolovat od všeho, co se okolo nás děje. 

Děti se musely opět odloučit od svých nejbližších. 

Pro některé to bylo úplně poprvé, kdy zůstaly v 

novém prostředí s jinými lidmi. Opět se to neobešlo 

bez slziček (nejen dětí). My všichni se snažíme 

nebýt již těmi cizími, ale aby k nám děti získaly 

důvěru, měly ve školce pocit jistoty a bezpečí, 

abychom jim mohli být dobrými prvními průvodci v 

jejich cestě za vzděláním. Chtěli jsme jim v tom 

pomoci a v červnu jsme uskutečnili poprvé 

Adaptační den, aneb školka na zkoušku, kam měli 

možnost přijít rodiče s nově přijatými dětmi. Byli s 

námi celé dopoledne, společně jsme si hráli, tvořili, 

učili se i jedli. Trochu jsme se navzájem poznali a 

věřím, že teď v září to pomohlo, protože už děti 

nepřicházely do úplně neznámého prostředí. 

I letos budeme pokračovat ve spolupráci se 

ZUŠ Luby, která ve školce pořádá každý týden 

MiniOrfík a Orfík, což je přípravný hudebně 

pohybový kurz zaměřený na vzdělávání dětí v 

mateřských školách. Navážeme také na Zdravé 

středy, protože se nadstandartně věnujeme i podpoře 

zdravého životního stylu. Budeme ještě začleňovat 

do výuky více pohybu a již i malé děti budou 

pravidelně chodit do tělocvičny ZŠ. Ve školce máme 

nově i logopedickou asistentku, která vede ve všech 

třídách logopedické chvilky ,,Povídálek“. Věříme, že 

to bude přínosem, protože se neustále zvyšuje počet 

vad řeči i u dětí předškolního věku. 

Miroslava Gruberová, DiS., 

zástupkyně ředitele školy pro MŠ  

 

 

Zprávy ze základní školy 
 

Koulelo se, koulelo – Bečov 
 

Ve čtvrtek 15. 9. 2022 se třída 3. A 

zúčastnila exkurze v botanické zahradě v Bečově. 

Děti absolvovaly zajímavý program, přednášku o 

jablíčkách. Zazpívaly si některé známé dětské písně. 

Vzhledem k tomu, že pršelo, opékaly si buřty v krbu 

a vyrobily a ochutnaly mošt z tamních jablíček. 

Mgr. Ivana Červená, tř. učitelka 
 

2. A v botanické zahradě 
 

Dne 15. 9. se žáci druhé třídy vypravili do 

Botanické zahrady v Bečově nad Teplou. Tentokrát 

nám počasí příliš nepřálo, neboť celé dopoledne 
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propršelo. Ale jak se říká, kdo je připraven, není 

překvapen, a tak jsme navlékli pláštěnky, obuli 

holínky, rozevřeli deštníky, měli teplé oblečení, a i 

tak jsme prožili příjemné dopoledne. 

Náš vzdělávací program měl název „Koulelo 

se, koulelo“ – tedy s podzimní tématikou, kdy na 

podzim dozrávají jablíčka a my si z nich mohli 

vyrobit „domácí“ mošt, jako třeba dnes - a tady. 

Hned v úvodu jsme si na zahřátí zazpívali s 

pořadateli několik známých písní za doprovodu 

kytary. Pak si děti zopakovaly, jak se takové 

jablíčko dostane do našeho košíčku. A potom už 

následovala vlastní samovýroba moštu, na které se 

podílely všechny děti: naplnit drtičku jablíčky, 

otáčením v odšťavňovači  

oddělit jablíčkovou šťávu od jádra. A 

„výsledek“ byl na světě. Voňavý mošt nalil pan 

instruktor do skleněných džbánků, poté rozlil do 

kelímků a pak už jen – na zdraví! Všichni jsme  

ochutnali tento lahodný nápoj. Ve zbývajícím čase 

jsme se na zpáteční cestu posilnili svačinou a vydali 

se na cestu k autobusu. 

Při příjezdu do Plesné už nás vítalo sluníčko, 

ale i přesto, že nám počasí nepřálo, jsme si tento 

školní den užili. 

Mgr. Horčičková Anna, tř. učitelka 

Kulturní zážitky „druháčků“ 
 

V pátek 30. 9. jsme se zúčastnili v sále 

místního kulturního domu hudebně vzdělávacího 

pořadu v podání karlovarských muzikantů. 

Tentokrát to byl výběr z hudební škatulky, a sice 

procházka hudebními žánry: blues, pop, reggae a hip 

hop. Žáci se velmi zajímavou a zábavnou formou 

nejen dozvěděli spoustu zajímavostí z této oblasti, 

ale zároveň měli možnost stát se účinkujícími. 

Jednak vlastním zpěvem nebo rytmickým 

doprovodem. V samotném závěru jsme pak společně 

zpívali píseň „Jsi, prostě jsi…“ 

V pondělí 3. 10. jsme v rámci týdne 

knihoven navštívili místní knihovnu. Jako vždy tu 

byl pro nás připraven velmi zajímavý literární 

program. V úvodu si děti zopakovaly poznatky o 

knihách a o funkci knihoven. Dalším úkolem bylo 

pozorně poslouchat čtený text. První kniha měla 

název „Modrý tučňák“, druhá kniha “Nejkrásnější 

místo na světě“. Autorem knih je Petr Horáček. Po 

přečtení pak děti odpovídaly na kladené otázky. 

Správně vystihly hlavní myšlenky: Připomněli jsme 

si, co je to kamarádství a přátelství. A také, že 

nejkrásnější místo na světě je tam, kde jsme doma se 

svou rodinou, kde si vzájemně pomáháme a máme 

se rádi. 

 

Pak už děti dychtivě hádaly hádanky. Každý 

školák dále předvedl své čtenářské dovednosti 

vlastní četbou. Poté někteří kreslili svého kamaráda, 

jiní si  

mohli prohlížet vybrané knihy v regálech. Všichni 

za odměnu dostali ovocný bonbón. 

Tímto pěkně děkujeme vedení knihovny za 

skvělou přípravu a spolupráci. 
 

Mgr. Horčičková Anna, třídní učitelka 
 

Hadí údolí Osvinov 
 

Dne 25. května 2022 žáci 3., 4. a 5. ročníku 

ZŠ Plesná navštívili HADÍ ÚDOLÍ, které se nachází 

v malebné vesničce zvané Osvinov, dnes části staré 

a kdysi slavné obce Stráž nad Ohří. 
Tato oblast je zajímavá tím, že už mnoho let 

se zde lidé starají o přežití UŽOVKY STROMOVÉ 

a velmi se jim daří. 
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S dětmi jsme navštívili infocentrum, kde pro 

nás byla připravena prezentace o zde žijících 

hadech, ze které byly děti nadšeny. Aby toho nebylo 

málo, tak si děti mohly užovku stromovou a jiné 

druhy hadů prozkoumat zblízka ve svých vlastních 

rukou.  

Bohužel jsme nestihli navštívit přírodovědný 

park, který byl vybudován v rámci záchranného 

programu pro užovku stromovou, který zde realizuje 

spolek Zamenis. Ale přesto jsme si tento výlet velmi 

užili a odvezli jsme si spoustu důležitých informací. 

Doufám, že se jednou do tohoto krásného 

údolí vrátíme!!! 

Adéla Lekešová 
 

Atletický trojboj 
 

V pátek 20. května 2022 proběhlo na ZŠ ve 

Františkových Lázních okresní kolo atletického 

trojboje. 

Naši školu reprezentovali žáci:  

3. ročníku - Alena Čapandová, Daniela Šalenová, 

Lukáš Kern a Oliver Pištěj 

4. a 5. ročníku - Natálie Miková, Markéta Miková, 

Aneta Jelínková, Tadeáš Pištěj, Dušan Ferko, Martin 

Hertel, Ondřej Morong. 

Soutěžilo se v jednotlivých disciplínách, a to 

ve skoku dalekém, běhu na 50 metrů a hodu 

kriketovým míčkem. Štafety byly bohužel zrušeny 

kvůli zhoršujícímu se počasí. 

A jak naši žáci dopadli? 

Žáci 3. ročníku obhájili krásné 3. místo, 

odvezli si bronzové medaile a zajistili si účast v 

krajském kole. Za jednotlivce obhájil Oliver Pištěj 

úžasné 2. místo a odvezl si vybojovanou stříbrnou 

medaili. Žáci 4. + 5. ročníku: TÝM A obhájil 5. 

místo a TÝM B 8. místo. Ačkoliv žáci v celkovém 

součtu nedosáhli na medailové pozice, tak i přesto 

chválíme za skvělé výkony. Všem žákům, kteří se 

zúčastnili tohoto trojboje, ze srdce GRATULUJI a 

příští rok se opět rádi zúčastníme!!! 

Adéla Lekešová 
 

Měsíc září ve školní družině 
 

Měsíc září ve školní družině probíhal ve 

znamení rozkoukávání. Děti se seznámily s pravidly 

a provozem školní družiny. Slunečné dny si děti z I. 

a II. oddělení užívaly na školním hřišti. Sbírali jsme 

přírodniny a vytvářeli z nich obrázky. Také jsme si z 

papíru vyrobili sovičky, ježky a dinosaury… Začali 

jsme číst knížku „ ALBERT EINSTEIN “ (Vědec, 

který vysvětlil, jak funguje vesmír). Připomněli jsme 

si Den české státnosti a Den srdce. První měsíc jsme 

skvěle zvládli a jedeme dál. 

Helena Salvová
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Městská knihovna Plesná 
 

Celé Česko čte dětem v městské knihovně 
 

V pátek 16. září jsme se sešli s dětmi po 

prázdninách v městské knihovně u tradičního čtení, 

které se koná pravidelně každý měsíc, a to v rámci 

projektu Celé Česko čte dětem. Tentokrát nás bylo 

15, což mne velice potěšilo, protože poslední měsíc 

před prázdninami byl zájem o čtení velmi malý. 

Míla Vrbová měla pro děti připravenou 

slovní kopanou, děti měly rychle reagovat na slovo, 

které slyšely a odpovědět, co se jim při tomto slově 

vybaví. Pokračovali jsme hádankami a čtením z 

Bylinkových pohádek. Přečetli jsme si příběh 

Chlebová placka a Jak ševcovic Cyprián k penězům 

přišel. Děti ochutnaly kmín a petrželovou nať, která 

jim kupodivu velice chutnala. 

Následovaly zajímavosti ze světa 

podivuhodných zvířat, Míla představila dětem 

kapybaru, čtyřhranku, chobotnici, želvušku, hrocha, 

surikatu a akcelota. 

Čtení jsme zakončili kvízem a samozřejmě 

malým pohoštěním. Děkuji Míle Vrbové za 

připravený program a všem dětem za to, že přišly do 

městské knihovny. Na příští čtení se budeme s dětmi 

těšit 14. října opět ve 14.30 hodin. Listopadové čtení 

bude již 4. listopadu, také od 14.30 hodin. 

Dana Placatková 
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Preventivní článek PČR 
 

Nastává období častějších střetů se zvěří 

Řidiči zvyšte pozornost! 

 
S přicházejícím podzimem nastává 

každoročně na silnicích pro řidiče riziko častějšího 

střetu s lesní zvěří. Především srny, ale i divoká 

prasata migrují přes silnice a stávají se tak častým 

terčem pro řidiče motorových vozidel. Nejčastěji 

dochází k nehodám v brzkých ranních hodinách 

nebo ve večerních hodinách kolem 22 hodiny. V 

noci je třeba dbát ještě větší opatrnosti, zvíře je 

oslněné světly vozidla a tudíž se chová zmateně a 

nepředvídatelně. Ke střetům se zvěří dochází 

především při průjezdu lesem, kolem větrolamu, 

remízku nebo také kukuřičného pole. Pro zmírnění 

následků střetu se zvěří nebo dokonce předcházení 

těmto nehodám, je vhodné v rizikových úsecích 

zvýšit pozornost, sledovat okraje komunikace a jet 

pomalu, aby byli řidiči schopni zastavit v okamžiku, 

kdy se jim před jejich vozidly objeví srnec, kanec 

nebo jiná zvěř. Důležité je si také uvědomit, že zvěř 

zpravidla nechodí sama, ale ve stádech, tedy 

přeběhne-li jedna srnka, ve většině případů jde za ní 

ještě minimálně jedna. 

Policisté radí: 

· Nevíte, jak správně postupovat po střetu se 

zvířetem? 

Okamžitě po nárazu zapněte výstražná světla, 

a pokud to situace dovolí, zastavte na krajnici a 

ihned na silnici postavte varovný trojúhelník – řádné 

označení dopravní nehody považují dopravní 

policisté z pohledu bezpečnosti za naprostý základ. 

Při zranění volejte záchrannou službu na lince 155. 

Poté na místo přivolejte Policii ČR např. 

prostřednictvím tísňové linky 158. Na operační 

středisko je podstatné upřesnit základní údaje: místo 

střetu, zranění osob a také sdělit, jestli sražená zvěř 

netvoří překážku v silničním provozu. Policie ČR 

vyrozumí správce příslušné honitby, který přijede a 

o mrtvou zvěř se postará. V posledním kroku se 

spojte s asistenční linkou své pojišťovny. 

· Při srážce se zvířetem zachovejte klid. 

· Nepodceňujte dopravní značení, které na 

možnost pohybu zvěře upozorňuje. Jedná se o 

dopravní značku "Pozor zvěř". 

· Nikdy se nesnažte sami sražené zvíře 

odklízet ze silnice (poraněná zvěř vám může 

způsobit zranění, v případě jakékoliv nemoci u 

zvířete může riskovat své zdraví). 

· Nesnažte se naložit zvíře do auta a z místa 

odvést. Mohla by vám hrozit pokuta za spáchaný 

přestupek nebo dokonce obvinění z trestného činu. 

· Nejlepším preventivním opatřením, jak se 

vyhnout srážce se zvěří je přiměřená rychlost jízdy a 

zvýšená pozornost, (při nižší rychlosti dokážete na 

neočekávaný vstup zvěře do vozovky včas 

zareagovat). 

Policisté apelují na řidiče, aby byli v tomto 

období obzvláště předvídaví a počítali s možností 

vběhnutí lesní zvěře do jízdní dráhy vozidla. Všem 

řidičům také přejí šťastný návrat bez nehody domů. 

 

kpt. Bc. Zuzana Churaňová 

 

 

 

 

 

Střípky z historie

Rok 1957 
Zapsal Zdeněk Votýpka, 

učitel 
 

 

 

Mezinárodní den dětí 

začal již v prvním týdnu června, kdy 

probíhaly závody v cyklistice, které vyvrcholily 

koncem týdne dalšími soutěžemi ve vybíjené, 

kopané a drobných hrách. Mezinárodní den dětí byl 

současně spojen s další akcí, kterou byla Mírová 

slavnost SČSP. 

Sama slavnost nebyla organizována právě 

nejlépe, protože vznikaly velké časové mezery 

v programu a přejíždění motoristů Svazarmu s dětmi 

po hřišti, nebo zpěv souboru ze Skalné 

v rozhlasovém autobusu nebyly příliš vhodnými 

čísly. Hlavním magnetem slavnosti byla tombola a 

první cena: zájezd do SSSR. Šťastným výhercem se 

stal s. Bílek, který tak bude dalším občanem, který 

pozná osobně Sovětský svaz. 
 

Závěrečné zkoušky na osmileté střední 

škole proběhly od 18. do 22. června. Z osmnácti 

žáků všichni prospěli, z toho M. Flaksová a M. 

Urbánková s vyznamenáním. Přejme jim i sobě, aby 

se tak dobře drželo všech těchto 18 dětí i v celém 
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dalším životě. Školní rok zakončil ředitel s. Merhout 

29. června 1957. 
 

Nové místnosti MNV 

byly upraveny v 1. poschodí budovy pošty 

v čísle 301. Mohu říci, že MNV je nyní opravdu 

komfortně a representačně vybaven. Bude se tedy 

novému předsedovi – s. Jaroslavu Nováčkovi a 

novému tajemníkovi – Jaroslavu Flaksovi velmi 

dobře pracovat.  

 

Sucho. 

Koncem měsíce června byly naše země 

postiženy suchem. Doufejme, že toto pro zemědělce 

nepříliš vítané počasí neovlivní podstatně výsledky 

plnění dodávek zemědělských plodin a produktů.  

 

Zahájení žní. 

Žně byly zahájeny v naší obci den 31. 7. 

1957. Dnem 5. 8. byly ustanoveny žňové hlídky 

k ochraně úrody před neúmyslným nebo úmyslným 

zničením. 

 

Práce na tělovýchovných objektech. 

Členové TJ Jiskra provedli na svých 

objektech v měsíci srpnu tyto opravy: nátěr barier na 

hokejovém hřišti, výstavba trubkové bariery na hřišti 

kopané, nátěr lyžařského můstku. 

 

Zahájení školního roku. 

Školní rok 1957 – 1958 zahájil 2. 9. 1957  

s. Merhout se 14 ti členným učitelským sborem. 

Letošního roku přibyla opět jedna třída, takže zdejší 

škola má již 8 postupných ročníků a 12 tříd. Na 

zahájení roku se konala v tělocvičně zdařila besídka 

s kulturním programem. 

 

Protialkoholická komise 

byla zřízena při radě MNV ve složení:  

s. Duchek, Ballo, Seman. Protože boj proti 

alkoholismu je ožehavým problémem i ve zdejší 

obci, je třeba, aby činnost komise nezůstala pouze na 

papíře, ale aby členové vykazovali skutečnou 

aktivitu. 

 

Autobusová čekárna. 

Koncem září byla dána do používání nová 

autobusová čekárna naproti národnímu výboru. 

Čekárna je skutečně hezká a potřebná a je dokladem 

péče o naše občany. 

 

Zemědělská škola 

zahájila vyučování v Plesné s odborem 

chovatelským a pěstitelským. Škola má prozatím  

30 žáků, ředitelem školy je s. Tichý Josef. 

 

Úprava obce. 

6. 10. byla vyhlášena akce na úpravu obce. 

Občané tak měli možnost splnit své předvolební 

závazky, ale účast byla malá. 

Svaz čs. invalidů, místní odbočka byla 

ustanovena v Plesné v měsíci říjnu s předsedkyní  

s. Šintákovou. 

 

Oprava hlavní silnice. 

V měsíci říjnu byl alespoň částečně zlepšen 

vzhled a stav hlavní silnice přes Plesnou. Silnice 

byla oškrábána a výmoly odstraněny. Je třeba, aby 

ve spojitosti s generální opravou silnice přes město 

projednal MNV i otázku domů kolem této silnice, 

neboť tento střed města, rozhodující o celkovém 

vzhledu obce, je doposud ve velmi špatném stavu. 

 

Jako každoročně i letos nastoupili mladí 

muži z naší obce vojenskou presenční službu. 

Letos obléklo vojenskou uniformu 7 soudruhů. 

 

Měsíc čs. – sovětského přátelství. 

V rámci měsíce čs.- sov. přátelství a oslav  

40. výročí VŘSR byly uspořádány tyto akce: 

 

Štafeta přátelství 

proběhla v naší obci 20. 10. v 9 hodin 

dopoledne. Účastníci štafety běželi směrem 

z náměstí k MNV, kde 90 účastníků běhu vyslechlo 

projev tajemníka MNV s. Flaksy, který také 

odevzdal štafetě zdravici naší obce. 

 

Slavnostní veřejná schůze 

se konala 3. 11. v tělocvičně, na které občané 

vzdali hold 40. výročí VŘSR. 

 

Dětská besídka 

uspořádána zdejší školou v rámci oslav 

říjnové revoluce, se konala 24.11. Besídka měla 

velmi hezký program, který početní návštěvníci 

z řad rodičů odměnili srdečným potleskem.  

 

Úmrtí presidenta republiky. 

13. listopadu 1957 ráno oznámil Čs. rozhlas 

smutnou zprávu: zemřel druhý dělnický president 

ČSR Antonín Zápotocký. Hluboký smutek dolehl na 

celou zemi a její lid. 

 

14. 11. - celá země se loučí se svým 

presidentem. Naši občané, i když vzdáleni Praze, 

sledují pohřeb svého presidenta v závodě „Tosta“, 

všichni sledují celý smuteční akt alespoň rozhlasem, 

když nemohou být mezi těmi, kteří doprovodí  

s. Antonína Zápotockého na jeho poslední cestě. 
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Volba nového presidenta ČSR. 

19. 11. se znovu rozezvučel památný 

Vladislavský sál pražského hradu fanfárami ze 

Smetanovy „Libuše“. Nový president republiky byl 

zvolen. Stal se jím jednomyslným rozhodnutím 

zástupců lidu první tajemník ÚV KSČ s. Antotnín 

Novotný, který je tedy třetím dělnickým presidentem 

ČSR. Nechť dále vzkvétá naše vlast pod jeho 

moudrým vedením! 

 

Taneční hodiny. 

Výbor žen v Plesné uskutečnil chvályhodnou 

akci pro naši mládež – taneční hodiny. A tak od  

24. 11. pravidelně každou neděli v tělocvičně se 

děvčátka v nadýchaných šatech a chlapci s vážným 

výrazem ve tváři zaučují do tanečního umění, 

kterému je učí s. Tůma z Chebu. 

 

Dopis ÚV KSČ. 

Ústřední výbor KSČ vydal dopis ke všem 

pracujícím s výzvou, aby v široké diskusi odhalili 

všechny nedostatky, které brzdí naši cestu 

k socialismu. Také v naší obci má celonárodní 

diskuse široký ohlas. Komise, jejímž předsedou je s. 

Merhout, ředitel školy, zpracovává veškeré 

připomínky, kterých bylo v naší obci podáno celkem 

na 170. Týkaly se hlavně těchto problémů: 

komunikace, výstavba kulturního domu, zásobování 

obce (hlavně zeleninou), výstavba a opravy domků. 

 

Oprava restaurace. 

30. 11 byla opět po delší době otevřena 

restaurace „Český dům“. Oprava stála téměř 

100 000 Kč. Musím přiznat, že prostředí v restauraci 

je skutečně příjemné a je nyní kolem MNV a celé 

veřejnosti, aby se po určitě době restaurace 

nezměnila opět v nechutnou a špinavou hospodu. 

 

Zakončení Měsíce přátelství. 

Měsíc čs. – sov. přátelství byl zakončen  

12. prosince 57 na slavnostní schůzi v Českém 

domě. Zúčastnilo se 93 občanů. Schůze byla 

zakončena kulturním programem a taneční veselicí. 

 

Trh Dědy Mráze. 

19. a 20. prosince byl ohrožen trh Dědy 

Mráze v sále Českého domu. Význam tohoto trhu 

byl značně omezený, protože 3 dny před svátky má 

každý všechno nakoupeno, nehledě k tomu, že 

sortiment zboží nebyl ani v takovém rozsahu, jaký 

obvykle nacházíme běžně v prodejnách. 

 

První mrazy 

O vánocích ukázala poprvé zima svoji moc. I 

když se sněhem se zrovna „pytel neroztrhnul“, 

pěkné mrazíky proměnily potoky, rybníky a kaluže 

v lesklá zrcadla. A tak kluci měli o vánočních 

prázdninách o zábavu postaráno. Vždyť nové brusle 

se objevily jistě pod mnohým stromečkem… 

 

Na závěr roku trochu čísel: 

 

Tosta Plesná: 

 Plán splněn na 100.27 %.  

 Průměrný výdělek zaměstnanců 1050,- brutto 

měsíčně.  

 Průměrná absence -6,96 % (chřipková 

epidemie).  

 Produktivita práce splněna na 101,01 %, 

kvalita na 100,67 %.  

 Vlastní náklady splněny na 99,81 %,  

 úspory 144.657,-.  

 Odměny v soc. soutěži – 20.900,-  

 na  kult. a soc. zařízení 24.325,-  

 Podáno 21 zlepšovacích návrhů.  

 Chozraščotní úspory 323.402,-  

 Z toho vyplaceno na prémiích zaměstnancům 

47.050,-. 

 

Nedostatky: přádelna bavlny a konfekce 

nesplnily plán. Nebylo dosaženo souladu mezi 

produktivitou práce a výdělky. (Produkt 101,01 %, 

výdělky 109,34 %.) 

 Značná byla i fluktuace: přijato 154 

zaměstnanců, propuštěno 137 zaměstnanců. Vedení 

závodu je si vědomo těchto nedostatků a spolu se 

složkami bude usilovat o jejich odstranění.  

 

Úspory: 

Zatím co v r. 1956 bylo uloženo v místní 

spořitelně zhruba 180.000,-, stouply úspory v roce 

1957 na 275.000,-  

 

Životní úroveň stoupá, což je vidět i z toho, 

že v roce 1956 byl v Plesné pouze 1 majitel nového 

automobilu, kdežto koncem roku 1957 je v Plesné 

již 6 majitelů elegantních „Spartaků“, z NDR 

dovezených „Wartburgů“ a francouzských 

„Renaultů“.  

 

Matrika: 

Sňatků na MNV: 17 

Narození: 5 

Úmrtí: 4 

Počet obyvatel cca 1620 

 

Z naskenovaného originálu přepsala  

Doris Bigasová, MKS Plesná 

/pokračování příště/ 
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Koho možná znáte… 

Tomáš Brabec, který nám může být inspirací, 

vyrůstal a žil v Plesné. Ze základní školy vyšel v roce 

2008 a jeho další kroky směřovaly na Střední 

lesnickou školu. V současné době pracuje pro LČR 

jako revírník, bydlí v Okrouhlé a ve svém volném 

čase se věnuje kulturistice. Jak se ke cvičení dostal a 

jakých úspěchů dosáhl, vám prozradí v následujícím 

článku. 
 

Cvičit jsem začal už ve škole. Byl jsem vždy 

strašně hubený, a tak jsem si řekl, že přiberu. První 

tři roky jsem cvičil jen pro sebe, buď ve školní 

posilovně nebo doma. Po těch třech letech se z toho 

stala závislost a životní naplnění, tak jsem se 

rozhodl, že zkusím cestu závodníka v kategorii 

Mens Physique. To bylo v roce 2018. Požádal jsem 

o pomoc trenéra kulturistiky a fitness pana Ladislava 

Holuba a začali jsme s přípravou. Jednalo se o 

závody mistrovství Čech a poté mistrovství ČR. 

Nevěděl jsem, do čeho se pouštím. Začalo období 

diet a kardia (aerobní cvičení), zařadil jsem 

sacharidové vlny a příprava se rozjela. Začal jsem s 

85 kg, což nebylo moc, ale chtěl jsem to zkusit. 

Nakonec jsem však stál na pódiu jako 65 kg 

závodník. Tento rok jsem obsadil 6. a 8. místo.  

V roce 2019 jsem se znovu připravoval na 

jarní sezónu. Zúčastnil jsem se opět mistrovství 

České republiky, kde jsem se tentokrát umístil na 

čtvrtém místě ale už s 83 kg závodní váhy. Ten samý 

rok jsem měl exhibiční vystoupení na plese učitelů v 

Dolním Žandově a pár dalších pohárových závodů, 

kde jsem posbíral 4. místa.  

Na rok 2020 jsem plánoval opět tyto závody 

plus mistrovství Evropy v Santa Susane ve 

Španělsku, ale bohužel Covid vše zastavil. Po 

návratu do posilovny přišly zdravotní problémy, 

které už mi neumožňují dál závodit, ale cvičit pro 

sebe nepřestávám a rád bych začal své znalosti a 

zkušenosti předávat dál. 

Tomáš Brabec 
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Plesenský půlmaraton 
 

Září patří nejen prvňáčkům a podzimu, ale 

také Plesenskému půlmaratonu. Počasí bývá v tento 

měsíc proměnlivé a nejisté, ale nám doposud přálo a 

téměř každý půlmaraton se probudil do krásného 

babího léta, byť to den předtím nevypadalo. Párkrát 

sice nebylo nejtepleji, ale vždycky alespoň na chvíli 

sluníčko vykouklo a  prohřálo  nám naše zkřehlé 

údy. Ovšem letos si na nás počasí smlslo ve vší 

parádě a vyslalo nám vydatnou dávku deště a zimy. 

Pršet začalo již pár dní před závodem a tak se 

musely znovu překontrolovat všechny trasy, jak pro 

běžce, tak pro turisty, zda jsou vůbec schůdné. Den 

před závodem při značení trasy vypadalo vše ještě 

celkem v pořádku. V den startu byl však terén na 

mnoha místech rozmočen tak, že jak běžci, tak 

především cyklisté, museli vynaložit hodně sil 

udržet rovnováhu a nevyválet se v blátě. Ne 

každému se to podařilo. Naštěstí se vše obešlo bez 

zranění a všichni dorazili do cíle sice s blátem až za 

ušima, ale v pořádku. Klobouk dolů, že se vůbec 

našli takoví odvážlivci, kteří se na trať vydali.  

Turistická trasa byla vedena do Německa na 

rozhlednu Wirtsberg a pak zpět přes Hennebach do 

Plesné. Trasa je to opravdu krásná, ovšem komu by 

se v tom nečase chtělo vůbec vystrčit nos z tepla 

domova?  Ale přece jen se našlo pár takových, kteří 

na třináctikilometrový výlet opravdu vyrazili. Řídí 

se prý heslem, že není špatné počasí, jen špatné 

oblečení. Děkujeme za účast! 

Vzhledem k tomuto příšernému počasí jsem 

se ráno rozhodla, že nemůžu riskovat zdraví všech 

dobrovolníků a nechat je v tom nečase sedět venku 

ve stáncích, které by je před tou studenou sprchou 
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stejně neochránily, a že ani nemůžu zneužít 

pohostinnosti pana ředitele a zaneřádit jim školu tím, 

že bych nastěhovala zázemí závodu přímo do školy. 

Tak jsme rozbalili „hlavní tábor“ pro závod 

v kulturním domě. Myslím, že to bylo velmi moudré 

rozhodnutí. Sál působil útulně, běžci dobíhali do 

tepla a všichni jsme byli tak pěkně pospolu, že to 

bylo prostě fajn. Při větší účasti bychom se tedy do 

malého sálu nevešli, ale jako nouzová varianta se 

toto osvědčilo. I pro nás pořadatele bylo vše 

jednodušší, protože ze všech příprav je nejhorší 

právě to stěhování veškerých potřeb pro závod a při 

tom na nic nezapomenout. 

Trasu 21 km absolvovalo tento rok pouze 20 

běžců a 6 cyklistů, trasu 10 km zdolali 4 běžci a 

turistů bylo celkem 11. Dětí se zúčastnilo pouze 5. 

Doufejme, že nám příští rok zase vysvitne sluníčko a 

zavítá k nám zase spousta turistů i běžců. 

Poděkování patří všem dobrovolníkům, 

zaměstnancům TS Plesná, sportovcům i turistům, 

kteří nás přišli podpořit. Děláme to pro dobrou věc! 

Výtěžek ze startovného připadne v plné výši dvěma 

nemocným chlapcům, Radečkovi z Plesné, Kubíkovi 

ze Skalné a Hospici sv. Jiří v Chebu. Poděkování 

patří také těmto sponzorům: Večerce u Kapra za 

sladkosti pro děti, dětské herničce Sranda – Lama 

z Chodova, která nám věnovala poukazy na volné 

vstupy. Další spoustu cen poskytla prodejna Travel 

Free Cheb a firma Salming. Dorty pro absolutní 

vítěze upekla Renata Slepičková. Děkujeme, že máte 

srdce na správném místě! 

 

Doris Bigasová, MKS Plesná 

 

Výstava obrazů 
 

Výstava obrazů je u konce. Návštěvníků bylo 

poskrovnu a možnost navštívit výstavu v den svátku 

nebo v sobotu nevyužil téměř nikdo. Přesto měly 

vystavované obrazy opět úspěch a polovina jich má 

svého nového majitele. Další výstavu plánujeme na 

konec léta příštího roku.  Možnost vystavování 

uměleckých děl nebo rukodělných výrobků je zde 

pro všechny.  Proto pokud kreslíte, malujete nebo 

vytváříte jiná umělecká díla či dárkové zboží, 

neváhejte mne kontaktovat. Rádi Vám poskytneme 

prostor pro vystavování.   

Doris Bigasová, MKS Plesná
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